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            ZZ „Agrolika“, Bački Gračac, ubraja se među najstabilnije od oko 400 zadruga članova
Zadružnog saveza Vojvodine. Osnovana u maju 2004. na temeljima zadruge iz 1946., posle
burnih previranja, beleži uspon i povećanje broja kooperanata, kao i povećano ulaganje u razvoj
zadruge, tako i u razvoj lokalne zajednice. Uspevši da sačuva postojeći kapital  vraća svoju
prvobitnu funkciju i pod rukovodstvom prvog čoveka zadruge, dipl. agronoma Zvonka
Banjeglava, kreće u intenzivan razvoj:

      

               - Počelo se sa zanavljanjem mehanizacije za obrađivanje, trenutno svojih 2.000 ha,
kao i oko 500 ha od stotinak kooperanata. Pokazalo se da su te investicije bile pravi pogodak
jer je zadruga vrlo brzo postala samostalna. Potom su izgrađeni silos zapremine 8.000 tona sa
sušarom da bi posle par godina izgradili jedno podno skladište kapaciteta 4.500 tona. Na taj
način uskladili smo svoje potrebe sa potrebama lokalnog stanovništva, omogućili prijem i
lagerovanje naše i robe naših kooperanata. Veliki posao napravljen je 2017. izgradnjom sistema
za novodnjavanje, vrednog 3 miliona evra, kojim je pokriveno hiljadu hektara poljoprivredne
površine. Ceo sistem za navodnjavanje je realizovan iz sopstvenih sredstava. Snabdeva se
vodom iz Velikog bačkog kanala, ima 12 centar pivot uređaja i pravljen je sa mogućnošću
proširenja. Urađena je crpna stanica, a osnovni energent je struja, što daje isplativost ovog
sistema. Ove godine razvučeni su cevovodi većeg promera i povećane površine pod sistemom
za 184 ha. Za kratko vreme primene, rezultati između kontrolisane proizvodnje pod
navodnjavanjem i one bez nje, su neuporedivi - izjavio je Zvonko, naglasivši da ZZ maksimalnu
pažnju posvećuje i svojim kooperantima. Konstantno ulaganje u mlade, fizički snažne,
tehnološki potkovane kadrove za nosioce radova na novoj mehanizaciji, razlog je da se vidi
perspektiva i ZZ i sela.
               Društveno odgovorna, gračačka zadruga čini sve što je potrebno za kvalitetniji život na
selu, pomažući koliko god je u mogućnosti lokalnoj školi, učenicima, studentima, seoskim
udruženjima i sportskim klubovima..., redovno funkcionisanje. Bački Gračac danas ima oko
2.000 stanovnika, posle Drugog svetskog rata kažu da je imao preko 10.000, pa sedam, a
devedesetih godina oko 3.5 hiljada i više od 3.5 hiljade izbeglica smeštenih unutar sela. Dugo
su tu i proveli vreme dok nisu pronašli svoj put. I kao da je to bila inicijalna kapisla da se 2013.
pokrene ideja za podizanje crkve, koja je selu nedostajala decenijama. a potom u punoj meri
podrži njena izgradnja 2014.
               - Cela ideja je bila moja pošto smo bili mesto gde nije postojala crkva. Pre 20 godina
sam mislio da treba da se vratimo tamo gde nam je mesto, da  se vratimo i veri i onome šta
smo. Bio sam predsednik Saveta MZ , na mestu donošenja odluka i rešavanja nekih stvari koje
će poboljšati život i tada smo podigli jedan krst u centru, koji je bio preteča. Rekao sam tada,
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kada se stvore uslovi - izgradićemo crkvu. Još tada sam počeo da pripremam da se ideja o
podizanju crkve realizuje, od obezbeđivanja placa, do izgradnje. Imao sam veliku podršku
rukovodstva i ljudi unutar zadruge. Odlučili smo da u centru damo plac za izgradnju crkve, a
onda smo i doneli odluku i da crkvu izgradimo. Crkvu smo izgradili za godinu i mesec dana, da
bi se i dan danas bavili njenim uređenjem. Deo sredstava za izgradnju pribavljen je i
donacijama pojedinaca. Oko crkve smo podigli kovanu ogradu koju smo sami radili, postavljali,
uredili travnjak, i doveli do toga da to bude mesto koje liči na nešto i koje okuplja svet. Posebno
sam ponosan što sam uspeo na neki način da to privredem kraju, ali naglašavam da ništa ne
bih mogao da nije zadruge i podrške ljudi koji me prate u mojim idejama. To je sada centralno
mesto okupljanja u selu, stalno se nešto dešava, od proslava do manifestacija. Tu se redovno
vrše službe. Mi smo pre nepunih 20 godina kada smo postavili krst, prvi put proglasili seosku
slavu Sv. Ilija. Tu se dešava i centralna manifestacija obeležavanja seoske slave. U to vreme
ljudi iz rasejanja dolaze na 4-5 dana, da se vidimo i držimo, što svima nama puno znači.  
               Zvonko Banjeglav kaže da je čitav život posvetio ovoj sredini i ovoj zadruzi i dosta se
potrošio. Ali, sve ovo mu daje novu snagu da da svoj maksimum, uvek sa najboljom namerom.
Tvrdi - „Dobro se dobrim vraća“, i iskreno se nada da će generacije koje dolaze, koje su odgajali
na najbolji mogući način, stasati i nastaviti da vode Bački Gračac ka još većem prosperitetu.
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